
Protokół  Nr II/2006 
z sesji Rady Powiatu w Kluczborku  

w dniu 8 grudnia 2006r.   
 
 

 II sesję Rady Powiatu w Kluczborku otworzył o godzinie 1400 Przewodniczący  
Rady – Mariusz Pieńkowski. Powitał radnych i pozostałych zebranych, a następnie 
poinformował wszystkich, że dzisiejsze obrady oraz podejmowane uchwały będą 
prawomocne, ponieważ na ogólną liczbę 19 radnych listę obecności podpisało 17 radnych.  
Wynika to z faktu, że Rada Powiatu nie podjęła jeszcze uchwał o wygaśnięciu kolejnego  
mandatu radnego oraz o wstąpieniu nowych radnych. W dalszej części obrad, po przyjęciu 
przez Radę stosownej uchwały, w sesji uczestniczyło już 18 radnych.  
Kolejno przystąpiono do zatwierdzenia protokołów z XLIV – ostatniej sesji poprzedniej 
kadencji i z I sesji obecnej kadencji. Do protokołów radni nie wnieśli uwag, w związku  
z powyższym przystąpiono do głosowania. W obecności 17 radnych, w odrębnych 
głosowaniach, Rada Powiatu jednogłośnie, 17 głosami za, zatwierdziła obydwa protokoły.  
Do porządku radni również nie wnieśli uwag i jednogłośnie, 17 głosami za, przyjęli 
następujący porządek II sesji Rady Powiatu: 
 
1.Sprawy porządkowo-organizacyjne: 
   a/ otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
   b/ zatwierdzenie protokołów: 
       -z XLIV sesji poprzedniej kadencji, 
       -z I sesji obecnej kadencji. 
2.Interpelacje i zapytania radnych. 
3.Podjęcie uchwał w sprawach: 
   a/ wstąpienia nowego radnego w Okręgu Wyborczym Nr 4, 
   b/ wygaśnięcia mandatu radnego Stanisława Rakoczego, 
   c/ zmiany uchwały Nr XXXV/249/2005 Rady powiatu w Kluczborku w sprawie uchwalenia  
       budżetu Powiatu Kluczborskiego na 2006r., 
   d/ zmiany uchwały Nr XXXVII/270/2006 Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 13 kwietnia  
        2006r. w sprawie określenia zadań do realizacji ze środków Państwowego Funduszu  
        Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2006r., 
    e/ ustanowienia nagród Starosty Kluczborskiego za osiągnięcia w dziedzinie sportu, 
    f/ wyłączenia i likwidacji szkół w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych – Rolnicze Centrum  
       Kształcenia Ustawicznego w Bogdańczowicach. 
4.Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania radnych. 
5.Przyjęcie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu. 
6.Wolne wnioski i zapytania. 
7.Zamknięcie obrad.                   
 

Do punktu 2 porządku obrad  
 

Radna Irena Kielar zaapelowała do radnych, aby na dzisiejszej sesji przyjąć proponowane 
zmiany w budżecie, co umożliwi jednostkom organizacyjnym powiatu właściwie 
wykorzystanie środków finansowych do końca bieżącego roku.  
Radni nie zgłosili innych zapytań. 
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Do punktu 3a porządku obrad  
 

Przewodniczący Rady przedstawił zebranym projekt uchwały w sprawie wstąpienia nowego 
radnego w Okręgu Wyborczym Nr 4. Wyjaśnił, że projekt tej uchwały przygotowano  
w związku z wygaśnięciem mandatu radnego Jana Leszka Wiącka, który został wybrany  
na Burmistrza Miasta Wołczyna. Na miejsce radnego Wiącka wstępuje kolejna osoba  
z listy KWW Ziemia Kluczborska w Okręgu Wyborczym Nr 4, która zdobyła w wyborach 
największą liczbę głosów. Tą osobą jest Pan Mieczysław Czapliński     
Do projektu uchwały radni nie wnieśli zapytań, w związku z czym przystąpiono  
do głosowania. W obecności 17 radnych, Rada Powiatu jednogłośnie, 17 głosami za,  
podjęła uchwałę Nr II/4/2006 w sprawie wstąpienia do Rady nowego radnego - Pana 
Mieczysława Czaplińskiego. Kolejno Pan Mieczysław Czapliński złożył ślubowanie,  
a Przewodniczący Rady stwierdził, że od tej chwili Pan Czapliński objął mandat radnego 
Rady Powiatu w Kluczborku.  
 

Do punktu 3b porządku obrad  
 

Kolejnym punktem obrad był projekt uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego 
Stanisława Rakoczego. Uzasadnienie do tego projektu zawiera wyjaśnienie, że wygaśnięcie 
mandatu radnego Stanisława Rakoczego następuje z mocy prawa w związku z wyborem  
na stanowisko Wicemarszałka Województwa. Ponadto Radny Stanisław Rakoczy na sesji  
w dniu 27.11.2006r. złożył pisemną rezygnację z mandatu.  
Do projektu nie wniesiono uwag. W obecności 18 radnych, Rada Powiatu 18 głosami za, 
podjęła jednogłośnie uchwałę Nr II/5/2006 w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego 
Stanisława Rakoczego.   
 

Do punktu 3c porządku obrad  
 

Przewodniczący Rady przedstawił zebranym następny projekt uchwały – w sprawie zmiany 
uchwały Nr XXXV/249/2005 Rady Powiatu w Kluczborku w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Kluczborskiego na 2006r. W uzasadnieniu do tego projektu Skarbnik Powiatu 
wyjaśnił, że proponowane zmiany wynikają:   
-z wniosków jednostek organizacyjnych powiatu w zakresie wprowadzenia do budżetu    
  wypracowanych dochodów własnych, 
-z wprowadzenia do budżetu powiatu dotacji celowej otrzymanej z Funduszu Ochrony  
 Gruntów Rolnych, przeznaczonej na zakup sprzętu informatycznego i oprogramowania  
 dla Starostwa Powiatowego, 
-z wprowadzenia do budżetu powiatu subwencji uzupełniającej dochody własne powiatu  
  z przeznaczeniem na wydatki dotyczące funkcjonowania rodzin zastępczych oraz na pobyt  
  dzieci w placówkach opiekuńczo-wychowawczych,  
-ze zwiększenia części oświatowej subwencji ogólnej otrzymywanej przez powiat z budżetu  
  Państwa.  
Proponowane zmiany powodują zwiększenie dochodów i wydatków budżetu powiatu  
o kwotę 294.896,-zł.  
Do projektu tej uchwały radni nie wnieśli zapytań. Przewodniczący Rady poddał kolejno 
projekt pod głosowanie, które odbyło się przy udziale 18 radnych. Rada Powiatu 14 głosami 
za, przy braku głosów przeciw i przy 4 głosach wstrzymujących się, podjęła uchwałę  
Nr II/6/2006 przyjmując proponowane zmiany w budżecie Powiatu Kluczborskiego na 2006r.        
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Do punktu 3d porządku obrad  
 

Następnym punktem sesji był projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  
Nr XXXVII/270/2006 Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 13 kwietnia 2006r. w sprawie 
określenia zadań do realizacji ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych na 2006r. W uzasadnieniu do projektu Dyrektor Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Kluczborku wyjaśniła, że proponowane zmiany wynikają z otrzymania  
dodatkowych środków finansowych na rehabilitację zawodową i społeczną osób 
niepełnosprawnych z naszego powiatu. 
Do projektu radni nie wnieśli zapytań, w związku z czym Przewodniczący Rady poddał 
projekt pod głosowanie. W obecności 18 radnych, Rada Powiatu jednogłośnie, 18 głosami za, 
podjęła uchwałę Nr II/7/2006 w powyższej sprawie. 
 

Do punktu 3e porządku obrad  
 

Przewodniczący Rady przedstawił zebranym następny projekt uchwały – w sprawie 
ustanowienia nagród Starosty Kluczborskiego za osiągnięcia w dziedzinie sportu.  
Załącznikiem do proponowanej uchwały jest regulamin przyznawania tych nagród. 
W uzasadnieniu do projektu Naczelnik Wydziału Współpracy Europejskiej, Kultury,  
Sportu i Turystyki wyjaśnił, że pomysłodawcą ustanowienia takich nagród jest Powiatowa 
Rada Sportu. Nagrody te będą mobilizacją ludzi sportu do zdobywania osiągnięć, a tym 
samym lepszej promocji Powiatu Kluczborskiego. 
Radna Irena Kielar powiedziała, że należy w przyszłości bardziej doceniać osiągnięcia  
nauczycieli wychowania fizycznego w naszych jednostkach. 
Innych uwag do projektu nie wniesiono i w obecności 18 radnych przystąpiono  
do głosowania. Rada Powiatu 18 głosami za, podjęła jednogłośnie uchwałę Nr II/8/2006  
w sprawie ustanowienia nagród Starosty Kluczborskiego za osiągnięcia w dziedzinie sportu.      
 

Do punktu 3f porządku obrad  
 

Ostatnim projektem był projekt uchwały w sprawie wyłączenia i likwidacji szkół  
w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych – Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego  
w Bogdańczowicach. Załącznikami do tego projektu są akty likwidacji 3-letniego liceum 
ogólnokształcącego, 3-letniego liceum profilowanego, 4-letniego liceum rolniczego  
dla dorosłych oraz 2-letniej policealnej szkoły zawodowej. W uzasadnieniu do projektu 
Wicestarosta Kluczborski wyjaśnił, że część z tych szkół jest szkołami „starego typu” i nie 
prowadzi się już do nich naboru, a do części z nich nie dokonano naboru. Opolski Kurator 
Oświaty pozytywnie zaopiniował zamiar ich likwidacji.  
Do projektu nie wniesiono zapytań i w obecności 18 radnych przystąpiono do głosowania. 
Jednogłośnie, 18 głosami za, Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr II/9/2006 w sprawie 
wyłączenia i likwidacji szkół w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych – Rolnicze Centrum 
Kształcenia Ustawicznego w Bogdańczowicach. 
 

Do punktu 4 porządku obrad  
 

W związku z brakiem interpelacji i zapytań w punkcie 2 obrad, nie udzielano radnym 
odpowiedzi. Przewodniczący dodał tylko, że Rada Powiatu przyjęła na dzisiejszej sesji  
zmiany w budżecie, o co prosiła w punkcie 2 radna Irena Kielar.    
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Do punktu 5 porządku obrad  

 
Kolejnym punktem sesji było sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku  
za okres od 16.10.2006r. do 27.11.2006r. W okresie tym odbyło się 5 posiedzeń, na których  
Zarząd podjął 15 uchwał oraz szereg decyzji i rozstrzygnięć. 
Radna Celina Zając zapytała dlaczego część wniosków naszych jednostek oświatowych  
o dofinansowanie rozpatrzono negatywnie. Przykładem tego jest negatywne zaopiniowanie 
wniosku Dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 – Centrum Kształcenia 
Ustawicznego w Kluczborku w sprawie zwiększenia planu finansowego z przeznaczeniem  
na zakup szyb do wymiany w oknach i na remont co w Pracowni Ćwiczeń Praktycznych  
oraz remont kominów na ogólną kwotę 5.000,-zł. Negatywnie zaopiniowano także wniosek 
Dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Kluczborku w sprawie zwiększenia 
planu wydatków budżetowych o kwotę 4.700,-zł. Radna dodała, że jednocześnie Zarząd 
Powiatu zaplanował w projekcie budżetu powiatu na 2007r. kwotę 100.000,-zł. na remont  
sali konferencyjnej, co zdaniem radnej jest za dużą kwotą.  
Skarbnik Powiatu wyjaśnił, że w dniu rozpatrywania pierwszego z w/w wniosków Zarząd  
nie był w stanie go sfinansować. Jednak po otrzymaniu przez nasz powiat zwiększonej części 
oświatowej subwencji ogólnej został ten wniosek uwzględniony i rozpatrzony pozytywnie. 
Jest to zawarte w uchwale o zmianach w budżecie, którą Rada podjęła na dzisiejszej sesji. 
Skarbnik wyjaśnił również, że jeśli chodzi o drugi wniosek to w porozumieniu z dyrekcją  
tej jednostki zadanie zostało przeniesiono na przyszły rok. Powodem takiej decyzji jest brak 
środków finansowych w bieżącym roku oraz problem ze znalezieniem wykonawcy remontu  
w obecnym terminie czyli na koniec roku.  
Kolejno głos zabrał Wicestarosta Kluczborski i wyjaśnił, że jeśli chodzi o remont sali 
konferencyjnej to 100.000,-zł., które przeznaczono z budżetu powiatu na ten cel, stanowi 
jedynie część potrzebnych środków. Wicestarosta wyjaśnił, że zadanie to dotyczy 
przyszłorocznego budżetu i jest zadaniem wspólnym Gminy Kluczbork i Powiatu 
Kluczborskiego. Powiat w 40% partycypuje w tym zadaniu.      
Kolejno radny Andrzej Nowak poprosił o informację czy Powiatowy Urząd Pracy  
w Kluczborku zmieni swoją siedzibę, a jeśli tak to gdzie będzie nowa. Radny poprosił  
też o wyjaśnienie czy dotychczasowa siedziba urzędu spełnia wymogi, jakie poniesiono 
nakłady na jego remont w ostatnich trzech latach oraz  jakie będą koszty zmiany siedziby 
urzędu.   
Skarbnik Powiatu wyjaśnił, że nową siedzibą Powiatowego Urzędu Pracy w Kluczborku  
ma być budynek po byłym przedsiębiorstwie budowlanym KPB przy ul. Sienkiewicza  
w Kluczborku. Rada Powiatu na ostatniej sesji poprzedniej kadencji podjęła już uchwałę  
w sprawie opinii o zbyciu nieruchomości (obecnej siedziby PUP) oraz uchwałę o nabyciu  
nieruchomości na rzecz naszego powiatu (nowej siedziby PUP). Uchwały te będą mieć  
odzwierciedlenie w budżecie na 2007r. i po jego przyjęciu można będzie przystąpić  
do realizacji przedmiotowych uchwał. Skarbnik wyjaśnił, że w obecnej siedzibie w ostatnich 
latach wymieniono między innymi okna, drzwi wejściowe, pomalowano całą elewację 
budynku oraz wykonano chodnik prowadzący do niej. Inne potrzebne remonty są bardzo 
kosztowne. Ponadto siedziba ta nie jest przystosowana do obsługi osób niepełnosprawnych,  
brakuje również właściwego dostępu dla służb ratowniczych. Wynika to z niekorzystnego 
położenia budynku, a ponadto w jego bliskim sąsiedztwie znajduje się od lat zaniedbany 
pustostan. Skarbnik powiedział również, że wartość dotychczasowej siedziby PUP 
oszacowano na kwotę 423.000,-zł., a kwota nabycia nowej siedziby wynosi około  
1.022.000,-zł. Na zakończenie swojej wypowiedzi Skarbnik dodał, że w skład nowej siedziby 
urzędu wchodzi biurowiec wraz z pomieszczeniem magazynowym, które można przeznaczyć 
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w przyszłości na archiwum powiatowe, a także działka o powierzchni 20 arów z parkingiem 
na około 50 pojazdów i pomieszczenie gospodarcze z garażem.  
Zdaniem radnego Nowaka lokalizacja nowej siedziby nie jest za bardzo właściwa.  
Skarbnik powiedział, że analizowano to położenie, ale w sąsiedztwie znajduje się przecież 
Urząd Skarbowy, Zakład Energetyczny i Dom Pomocy Społecznej.  
Innych zapytań do sprawozdania radni nie wnieśli. W obecności 18 radnych Przewodniczący 
Rady poddał sprawozdanie pod głosowanie. 13 głosami za, przy braku głosów przeciw  
i przy 5 głosach wstrzymujących się, Rada Powiatu przyjęła sprawozdanie z działalności 
Zarządu Powiatu w Kluczborku za w/w okres sprawozdawczy. 
 

Do punktu 6 porządku obrad  
 

Przewodniczący Rady poinformował radnych, że otrzymał od Wojewody Opolskiego pismo 
dotyczące obowiązku składania przez radnych oświadczeń majątkowych oraz oświadczeń  
o działalności gospodarczej prowadzonej przez małżonka i umowach cywilnoprawnych 
zawartych przez małżonka. Przewodniczący powiedział, że każdy radny otrzyma po sesji 
powyższe pismo. 
Innych spraw nie poruszano.  
 

Do punktu 7 porządku obrad  
 

W związku z wyczerpaniem porządku Przewodniczący Rady podziękował wszystkim 
zebranym za udział w obradach i o godzinie 1430 zamknął II sesję Rady Powiatu  
w Kluczborku. 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
 
 
          Przewodniczący Rady 
 
           Mariusz Pieńkowski  
    
      
 
 
 
 
 

 


